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 שלום ושבוע טוב

ברב הזמן ואנו מקווים שלאט לאט תושבי הצפון נשמר לשמחתנו השקט בצפון  .והגשם בושש מלהגיעאנחנו בסוף עונת הסתיו, 

ם לכולם להירשם ולהשתתף אנו קוראי .תערוכת משובתתקיים שלישי ורביעי , בימים השבועירגישו בטוחים לשוב לבתיהם. 

לעסוק בדברים  השבוע המשכנו. בנוסף,  www.agromashovgroup.com לפרטים, חסויות וכרטיסים: . בתערוכה בכנסים

 :הבאים

 הקיצוץ בנושא " דיון בוועדת כלכלה, לבקשת משרד החקלאות ,ביום שני שעבר התקיים - החקלאות במשרד תקציבי קיצוץדיון ב

 ח"כ אבי דיכטר)להזכירכם  בתחילת נובמבר תקציב המשרד כפי שאושר בממשלהבוץ הקיצ  ".בתקציב משרד החקלאות והשלכותיו

של החקלאות המקומית  פוגע ביכולות ייצור המזון של חקלאי ישראל ומעקר את היכולת( 2025אישור תקציב המדינה לשנת נגד הצביע 

כפי שאושר בממשלה ישתק את פעילות המשרד  ,לשרוד ללא תמיכות ומענקים. במשרד החקלאות וביטחון המזון מסבירים כי הקיצוץ

ארוכה כל כך. הלחימה תקופת האחרי  ולגדול וכתוצאה מכך ישתק את החקלאות המקומית, דווקא בעת שהיא אמורה להשתקם

. העדר תקציבים לטיפול הישראלית הינה השקעה ישירה בביטחון הלאומי ובחוסנה של מדינת ישראלהשקעה בשיקום החקלאות 

בגורמי הייצור עליהם מתבססת החקלאות בישראל, מחיר המים, זמינות הקרקע, עובדים ותמיכה במו"פ, לא יאפשר לחקלאות 

ד שנים הפכה להיות 'ילד הכאפות' של אגף "החקלאות במשך הרבה מאו מתוך הדברים שאמרתי בוועדה  . ולצמוחלהשתקם 

 .הזהבקישור ניתן לצפות בדברי ייבשו את המשרד".  –התקציבים. לא הגיע שקל תמיכות, לא הגיע שקל למחקר ופיתוח 

והבטיח להמשיך  וקרא לכלל הגורמים המעורבים להגיע להסכמות ולהסדרים תמך בעמדת המשרד "כ  דוד ביטןחיו"ר ועדת הכלכלה,   

אנחנו מודים לחברי הכנסת שהשתתפו בדיון ותמכו בביטול הקיצוץ בתקציב  .על נושא זה במידה והמשרדים לא יגיעו להסכמות ןלדו

  וד ביטן. וכן  ליו"ר  וועדת הכלכלה ח"כ ד

 

 בישיבה השתתף והיה  .קריאה ראשונה לקראת  "( התקיים דיון בנושא "הצעת חוק המים4/12ביום רביעי ) - המים חוק בהצעת דיון

שהוגש לוועדה לקראת אישור הצעת החוק , . בנוסח המתוקןנוכח שר החקלאות ובטחון המזון ח"כ אבי דיכטר שתומך בהצעת החוק

 האנרגיה  משרדיו ,רשות המיםנציגי  ולא מוסכמים על  מגישי הצעת החוק שהיו מוסכמים על  נושאים 4 -בהתמקדו בקריאה ראשונה 

 והאוצר:

 .מנגנון חיצוני לאישור תעריפי חקלאות במעורבות שר החקלאות או ועדת הכלכלה 

  הולכת הקולחים לים ועוד() קולחים בניכוי כל עלויות הטיהור והעלויות הנחסכותמי תעריף. 

  מכלל ההקצאה לחקלאות של האזור/ הישוב. 50%פחות מ הקצאת מי קולחים  –תעריף מופחת משמעותי לנעדרי חלופת קולחים 

  למ"ק. ₪ 1.3למ"ק ונעדרי חלופה  ₪ 1/0.73הוראת מעבר לגבי שפדן  

לחקלאות חוסך למדינה  םקולחיבמי מיליון קוב שפכים לים. לכן, לדבריו, השימוש  90-היו"ר ביטן פתח ואמר כי המדינה שופכת קרוב ל 

של  על ההולכהרק  לשלםהחקלאי ועל ההאוצר ורשות המים צריכים להביא את החיסכון הזה בחשבון בקביעת התעריף  ולכן  כסף

לשרי  (. בתום הדיון קרא היו"ר ביטןראשון)יום  היום כבר יתקיים נוסף דיון, והוועדה לא סיימה לדון בכל סעיפי ההצעה .מי הקולחים 

החקלאות והאנרגיה להגיע להסכמה בעניין מנגנון קביעת התעריפים, ולנהל שיח גם מול האוצר. "לא יכול להיות ששני שרים ישבו 

אנחנו מודים לכל חברי הכנסת שהגישו את הצעת החוק והשתתפו בדיון  .ביטן ויתווכחו, אם לא תגיעו להסכמות אנחנו נכריע", אמר

שמוביל את הדיון המורכב הזה בנחישות ובקור רוח ומודים לשר החקלאות ובטחון המזון על שינוי מדיניות משרד וכמובן לח"כ דוד ביטן 

 החקלאות וההובלה של יישום מדיניות זו.

http://www.agromashovgroup.com/
https://www.facebook.com/iff.haklaut/videos/912316127628869/?rdid=RBZb5krJ5WNRGwb6
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 שבעזרת יו"ר  ,אני שמח לבשר. ( התקיים דיון נוסף בוועדת הכספים בנושא3/12ביום שלישי ) - לכוספה המכס צו אישור בנושא דיון

)ולא שנתיים כפי שהיה בהתחלה(. בחמש  והאריך את הצו בחמש שניםנענה לבקשה  ,משרד האוצר ,הוועדה וחברי וועדת כספים

שנים הללו המפעל התחייב להתייעל ולהשקיע ואנו מקווים ומאחלים למפעל הצלחה לטובתו ולטובת ציבור החקלאים הצורכים את 

 ות למזון של בעלי חיים(. תוצרת המפעל )בעיקר לכוספא

 

  בוועדה לעובדים זרים. ובוועדת כלכלה  דיונים חשובים מאודיתקיימו השבוע –דיונים בכנסת בשבוע הקרוב 

 ."דיון נוסף בנושא "הצעת חוק המיםכאמור (  יתקיים 8/12היום בבוקר )יום ראשון  .1

הישיבה ". מגורים לעובדים הזרים בענף החקלאותמבני , יתקיים דיון בוועדה לעובדים זרים בנושא "9/12ביום שני  .2

 בעיותשנשלח מיענקלה מוסקוביץ, יו"ר הוועדה לעובדים זרים בהתאחדות חקלאי ישראל, לאור  מכתבמתקיימת לאחר 

ועלויות העצומות שהרשויות עלולות לדרוש  ,מול ועדות הבנייה האזוריות החקלאים מתמודדים איתם אל, שאנו ,קשות

. המלחמה הביאה איתה עליה במספר העובדים הזרים )במקום מהחקלאים כדי להקים מבניי מגורים לעובדים הזרים

לקיים דיון בנושא אנו נתקלים בקשיים רבים ולכן ביקשנו מח"כ אליהו רביבו  .הולמים המחייבים  ארגון מגורים( פלסטינים

ברצוני להדגיש שאת הטיפול בנושא זה מרכזים תנועת המושבים ואנו מודים לו מאד על השיתוף פעולה הפורה שיש. 

ומרכז השלטון מתנועת המושבים עו"ד מיכל בוסל  ו ויו"ר התאחדות חקלאי ישראל עמית יפרח מזכ"ל התנועה באמצעות

שנשלח  מכתבראו את ה)ים בתחום זה עבודה מקצועית ומסורה.ששעומילכה כרמל באמצעות יו"ר המרכז שי חג'ג' ו ,האזורי

 .מנכ"ל מנהל התכנון( ,לרפי אלמליח

 -ליהודית  חקלאי ישראל כל מי שמעוניין להשתתף בדיונים ולא יודע איך להירשם מוזמן לפנות למשרד התאחדות  -אני שב ומזכיר 

ברצוני להזכיר שוב את חשיבות ההשתתפות של נציגי החקלאים וחקלאים בדיונים כדוגמת הדיון שהתקיים . 03-7719091טלפון 

 בנוגע לתקציב משרד החקלאות .

 

 השבוע התקיימה פגישה נוספת של הצוות המקצועי )אורי צוק בר ממשרד החקלאות, בועז סופר  – ברזל" פיצויי מלחמת "חרבות

ואילנה דרור מטעם החקלאים ורמי יצקן ואורן זלקינד ממס רכוש(. הצוות דן במגוון נושאים, כולל הסדר בענף הפטם, הדבש 

שככל הנראה יהיה שונה ממה שהיה עד כה )תחשיבים( ברגע  ,2024לשנת  והמרעה. בנוסף, דנו במתווה לפיצוי בענף המטעים

 שיהיו הסכמות כמובן שנעדכן. 

 

 אצל ראש מנהל ביטחון המזון ורב משתתפים ביום חמישי התקיים דיון רחב  – מברזיל ובשר הודים כשר קפוא  בשר פטם בואי

ה אבוטבול. הישיבה הייתה סוערת והמגדלים העבירו יובל ליפקין. בישיבה נכח גם סגן השר, מש ,במשרד החקלאות וביטחון המזון

סחר חוץ  סמנכ"ל .  בסיום הישיבה, יובל ביקש מיעקב פולג גזר דין מוות על הענף משמעות פתיחת הייבוא הוא את המסר ש

משרד אנחנו בטוחים שראשי אצל מנכ"ל המשרד.   לקראת דיון שייתקיים בקרוב להכין מסמך המסכם את הנושא במשרד 

שמן  פיענל ולא לחזור על אותם נזקים שנעשו כדי לא לעשות טעיות ובסמכות בנושא זה בבאחריות ינהגו החקלאות ובטחון המזון 

  התפוח והאגס והדגים שבסופו של דבר הביאו להגדלת יוקר המחיה ולפגיעה בבטחון המזון של אזרחי ישראל. השום,הזית 

 

https://fs.knesset.gov.il/25/Committees/25_cs_bg_5226885.pdf
https://drive.google.com/file/d/1pWFWX5iJ0-NsiFWYau7Rrrd2VWNoMFMf/view?usp=sharing
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 התקיימה ישיבה במשרד האוצר 2025בינואר  1 -לקראת הפעימה האחרונה בהורדת המכס בדגי איכות ב – הסכם דגי איכות ,

ככל הנראה זה יהיה לאחר הורדת ולנסות ולהגיע להסכמות. לצערי הדרך עדיין רחוקה... נידרש לעוד פגישה או שניים לפחות, 

אמנון,  –המדגה )דגי איכות ודגי בריכות פשוטים  ענףכל הפעימה האחרונה של המכס. אנו עושים מאמצים להגיע להסכמות ב

 דומוביץ'בהזדמנות זו אני רוצה לברך את מנכ"ל ארגון מגדלי הדגים שיקו . דגים תחליפייםב מדוברמאחר ובעינינו בורי וקרפיון( 

שמילא את התפקיד  שלום אני מאחל למנש, ולאחל לו הרבה הצלחה מישקי עמק הירדןצמח מפעלים אזוריים ועל בחירתו למנכ"ל 

 . פרישה נעימה ובריאות רבה ,עד כה

 

   ביום  - "לעורר אהבה וכבוד וחיבה וקנאה לתוצרת ישראלית" –אירוע חתימה על אמנה הדדית עם התאחדות התעשיינים

הארגונים הנ"ל . והתאחדות הקבלנים בוני הארץ עם התאחדות התעשיינים על אמנה הדדית חגיגי אירוע חתימהחמישי התקיים 

על רקע המצב הביטחוני אשר נכפה על, הבנייה, החקלאות, החליטו על האמנה  שמייצגים את מרבית המגזר הייצרני לשוק המקומי

התחדדה ההכרה בחשיבות העליונה של עקרונות לקידום עבודה ישראלית ומוצרים  ולמעשה התעשייה והכלכלה הישראלית,

 לי יח"מ )הדוד משה( ביישוב מגן.   מתוצרת הארץ. האמנה נחתמה במפע

והמפונים  החייליםהחטופים, בריאים ושלמים וחזרתם הביתה בשלום של כלל  100כולנו מתפללים ומקווים לשובם של כל 

 מהדרום ומהצפון ושמדינתנו האהובה תדע בשורות טובות וימים שקטים .  

 

 דורמן   אורי                                                                                                                                       

 מזכ"ל התאחדות חקלאי ישראל                                                                             

 

 התאחדות חקלאי ישראל יו"ר -עמית יפרח  :העתק


